
Protokół Nr 28/18

z posiedzenia Komisji  Oświaty i  Spraw Społecznych,  które odbyło się w dniu 26 lipca
2018r. godz. 8,30 w sal nr 4 Urzędu Miejskiego w Pabianicach ul. Zamkowa 16 

Posiedzeniu przewodniczyła Pani Zofia Kriger-Kozłowska – Przewodnicząca ww. Komisji.

Obecni wg załączonej listy obecności (zał. nr 1).

Radni zostali skutecznie powiadomienie o posiedzeniu Komisji.

Porządek obrad:

1. Informacja nt. przyjęcia porządku obrad i protokołu nr 27/18 z dnia 21.06.2018r.;

2. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  miasta  Pabianic
na 2018r. - projekt nr 3,

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej
nr 9 z Oddziałami Integracyjnymi w Pabianicach,

4. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  Nr  XXXVI/457/17  Rady
Miejskiej  w  Pabianicach  z  dnia  9  lutego  2017r.  w  sprawie  regulaminu
wynagradzania  nauczycieli  zatrudnionych  w  przedszkolach  i  szkołach
prowadzonych przez Miasto Pabianice,

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia odstępstwa od zakazu
spożywania napojów alkoholowych na terenie gminy Miasto Pabianice,

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń
na  sprzedaż  napojów  alkoholowych  oraz  zasad  usytuowania  miejsc  sprzedaży
i podawania napojów alkoholowych na terenie gminy Miasto Pabianice,

7. Sprawy różne.

Ad. 1
Przewodnicząca  Komisji  Oświaty  i  Spraw  Społecznych  Pani  Zofia  Kriger-Kozłowska
(dalej: Przewodnicząca  Komisji)  przywitała  wszystkie  osoby  przybyłe  na  posiedzenie
Komisji. 

Przewodnicząca Komisji  zapytała czy są uwagi do protokołu nr 27/18 dnia 21 czerwca
2018r. Uwag nie było, przyjęto.

Przewodnicząca  Komisji  zapytała,  czy  są  uwagi  do  proponowanego  porządku  obrad.
Uwag nie było, przyjęto.
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Ad. 2
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  miasta  Pabianic
na     2018r. - projekt nr 3 (zał. nr 2)

Zastępca Skarbnika Miasta Pani Katarzyna Muszyńska (dalej: Zastępca Skarbnika)
omówiła projekt ww. uchwały.

Przenosi  się  kwotę  78,10  zł  z  grupy  wydatków  statutowych  do  grupy  dotacji
bieżących jako wkład własny do umowy zawartej z Ministrem Sprawiedliwości na nabycie
wyposażenia i urządzeń ratownictwa do Ochotniczej Straży Pożarnej.

Pytań nie było.

Głosowanie  w  sprawie  pozytywnego  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za  -  5,
przeciw- 0, wstrzymało się – 0. Jednogłośnie.

Ad. 3
Zaopiniowanie  projektu  uchwały w sprawie  nadania  imienia  Szkole  Podstawowej
nr     9 z Oddziałami Integracyjnymi w Pabianicach (zał. nr 3)

Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Kultury  i  Sportu  Pan  Waldemar  Boryń  (dalej:
Naczelnik WEKiS) omówił projekt ww. uchwały.

Nadanie  imienia  szkole  zaspokoi  potrzebę  zintegrowania  społeczności  szkolnej,
identyfikowania  się  ze  szkołą  nie  tylko  uczniom,  pracownikom  i  rodzicom,  ale  także
społeczności  lokalnej.  Wybór  patrona  szkoły  nastąpił  zgodnie  z  przewidzianymi
prawem procedurami  i  po  uwzględnieniu  w  głosowaniu  wszystkich  podmiotów  szkoły.
Szkoła planuje połączyć jubileusz 100-lecia z nadaniem szkole imienia. Placówka posiada
bogatą  tradycję.  Istnieje  180  lat,  pierwsze  80  lat  jako  Niemiecka  Miejska  Szkoła
Elementarna nr 1, a kolejne 100 lat jako Szkoła nr 9. 

Przewodnicząca  Komisji:  zacny  patron  Jan  Długosz,  miło,  że  pośrednio  związany
z Pabianicami.

Pytań nie było.

Głosowanie  w  sprawie  pozytywnego  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za  -  5,
przeciw- 0, wstrzymało się – 0. Jednogłośnie.

Wniosek SP Nr 9 z Oddziałami Integracyjnymi z dnia 10 lipca 2018r. znak: SP9-725/2018
(zał. nr 4).

Ad. 4
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  Nr  XXXVI/457/17
Rady     Miejskiej  w  Pabianicach  z  dnia  9  lutego  2017r.  w  sprawie  regulaminu
wynagradzania  nauczycieli  zatrudnionych  w  przedszkolach  i  szkołach
prowadzonych przez Miasto Pabianice (zał. nr 5)

Naczelnik WEKiS omówił projekt ww. uchwały.
W  związku  z  wdrożeniem  reformy  oświatowej  polegającej  na  przekształceniu
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gimnazjów  w  szkoły  podstawowe,  a  także  konieczności  zapewnienia  wychowania
przedszkolnego wszystkim dzieciom w wieku 3-6 lat, znaczącym zmianom wielkościowym
uległy  placówki  oświatowe.  Załączona  tabela  uwzględnia  te  zmiany  oraz  wprowadza
dodatkowe kategorie szkół i przedszkoli integracyjnych.

Zmiana  w  regulaminie  dotyczy  wprowadzenia  nowych  kategorii,  same wielkości
dodatku funkcyjnego nie ulegają zmianie, widełki zaczynają się i kończą w tym samym
miejscu, ale pojawiły się dodatkowe kategorie. Uchwała nie generuje konieczności zmiany
dodatków funkcyjnych dyrektorów, bo wszyscy dyrektorzy będą się mieścić w widełkach
od 1 września. 

Radna Bożenna Kozłowska: powstały nowe podstawówki, w jakich widełkach mieszczą
się nowo powstałe szkoły podstawowe: nr 2, 15, 16? 

Naczelnik  WEKiS:  te  szkoły,  powstałe  na  bazie  gimnazjów,  są  szkołami  na  dorobku.
Sp nr 2 od 1 września będzie miała ostatnich 5 klas gimnazjalnych, 2 klasy 1, 2 klasy 2
oraz klasy, które przyszły z Sp nr 14 i są to 3 klasy 4 i 1 klasa 3, czyli 8 klas podstawowych
i 5 gimnazjalnych, w sumie 13 oddziałów, a docelowo będzie miała 16 oddziałów. 
Sp nr 15 będzie miała po1 klasie 1 i 2, 2 klasy przeniesione z SP nr 5 (4 i 5) i 3 klasy
ostatnie gimnazjalne, 
Sp nr 16 ma 4 klasy 1, 4 klasy 2, przeniesione klasy 4 (4 i 5) i 7 albo 8 ostatnich klas
gimnazjalnych.
Dzięki  zaangażowaniu  dyrektorów  udało  nam  się  wariant  znacznego  przepełnienia
szkół zminimalizować.

Radna Bożenna Kozłowska: czyli ile będzie oddziałów w tych sp?

Naczelnik WEKiS: Sp nr 2 -13 oddziałów łącznie z gimnazjum, Sp nr 15 – 7, Sp nr 16 - 19
albo 20.

Radna Grażyna Wójcik: czy jest szkoła licząca powyżej 36 oddziałów i czy istnieje ryzyko,
że w którejś ze szkół będzie pełna dwuzmianowość? 

Naczelnik  WEKiS:  Sp  nr  3  będzie  liczyła  w  przyszłym  roku  ponad  1000  uczniów
– 45 oddziałów,  dla  porównania  najmniejsze  szkoły  będą  miały  tych  uczniów 180-200.
Dwuzmianowość w Sp nr 3 - jest sytuacja nie do końca idealna, plany lekcji nie są jeszcze
ułożone, nie ma takiej sytuacji żeby była pełna dwuzmianowość, będą takie dni, że dana
klasa będzie w niektóre dni przychodziła później i kończyła później, ale nie codziennie.
Te szkoły,  które są zagrożone powinny kończyć prace w niektóre dni  o 17,15 -  17,30.
Ale to są tylko niektóre klasy i niektóre dni.

Radna Bożenna Kozłowska:  widełki  wynagrodzeń wicedyrektora  to  15  -  30%, czy ten
pułap  30% nie jest za niski.

Naczelnik  WEKiS:  nie  zmieniałem tego  pułapu,  w  poprzedniej  uchwale  też  były  takie
widełki, nie dokonywałem w uchwale zmian, które z gruntu generowałyby jakieś konkretne
koszty.  To  jest  propozycja,  jeśli  przyjmiemy,  że  dzisiaj  dyrektorzy  szkół  mają  dodatek
funkcyjny  na  poziomie  od  40-50%,  jeśli  wicedyrektor  mieści  się  w  górnej  części  tych
widełek, biorąc pod uwagę zakres wykonywanych czynności,  zaabsorbowanie czasowe
i odpowiedzialność dyrektora to te różnice muszą być zachowane. Widełki wicedyrektorów
są potężne,  nie  tworzyliśmy podkategorii  tych  widełek ze  względu na wielkość szkoły.
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Zgodnie z przepisami wicedyrektora tworzy się wtedy, kiedy w szkole jest więcej niż 12
oddziałów, to jest obligatoryjne, to należy rozumieć jako każde 12 oddziałów, czyli szkoła,
która ma np. 23 oddziały ma dwóch wicedyrektorów, czyli jest podział pracy.

Przewodnicząca Komisji podziękowała i zakończyła na tym dyskusję nad tym punktem.

Głosowanie  w  sprawie  pozytywnego  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za  -  5,
przeciw- 0, wstrzymało się – 0. Jednogłośnie.

Ad. 5
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia odstępstwa od zakazu
spożywania napojów alkoholowych na terenie gminy Miasto Pabianice (zał. nr 6)

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Gospodarczych Pani Monika Szewczyk
(dalej: Naczelnik WSSiG) omówiła projekt ww. uchwały.

W związku z  art.  1  pkt  2  ustawy z dnia  10 stycznia 2018 r.  o  zmianie  ustawy
o wychowaniu  w  trzeźwości  i  przeciwdziałaniu  alkoholizmowi  oraz  ustawy
o bezpieczeństwie  imprez  masowych,  zmianie  uległa  treść  art.  14  ustawy  z  dnia
24 października  1982  r.  o  wychowaniu  w  trzeźwości  i  przeciwdziałaniu  alkoholizmowi.
W ust.  2a  tego  przepisu  wprowadzono  zakaz  spożywania  napojów  alkoholowych
w miejscu publicznym, z wyjątkiem miejsc przeznaczonych do ich spożycia na miejscu,
w punktach sprzedaży tych napojów, natomiast w dodanym ust. 2b rada gminy otrzymała
uprawnienie do wprowadzenia w drodze uchwały odstępstwa od tego zakazu, jeśli uzna,
że  nie  będzie  to  miało  negatywnego  wpływu  na  odpowiednie  kształtowanie  polityki
społecznej  w  zakresie  przeciwdziałania  alkoholizmowi  i  nie  będzie  zakłócało
bezpieczeństwa i porządku publicznego. 

Zgodnie  z  ww.  delegacją,  projekt  uchwały  zakłada  wprowadzenie  odstępstwa
od ustawowego  zakazu  spożywania  napojów  alkoholowych  w  określonych  miejscach
publicznych  na  terenie  Miasta  Pabianic.  Jako  miejsca  objęte  odstępstwem od  zakazu
wskazano  tereny,  na  których  najczęściej  odbywają  się  w  mieście  festyny  i  imprezy
kulturalno-rozrywkowe  oraz  co  do  których  nie  było  dotąd  zastrzeżeń  służb
odpowiedzialnych za utrzymanie porządku publicznego. 

W świetle już prowadzonych oraz planowanych w przyszłości  działań w ramach
polityki  społecznej  w  zakresie  przeciwdziałania  alkoholizmowi,  dopuszczenie  ww.
odstępstwa  nie  powinno  mieć  negatywnego  wpływu na  jej  realizację.  Podczas  imprez
plenerowych  często  prowadzone  są  działania  o  charakterze  edukacyjnym  w  ramach
Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  dla  Miasta  Pabianic
m. in.  kampania  "Postaw na rodzinę",  kampanie  promujące trzeźwość  kierowców oraz
inne akcje profilaktyczne. 

Biorąc powyższe pod uwagę uznaje się,  że odstępstwo od ustawowego zakazu
spożywania napojów alkoholowych w wymienionych w uchwale miejscach publicznych,
nie będzie miało negatywnego wpływu na odpowiednie kształtowanie polityki społecznej
w zakresie  przeciwdziałania  alkoholizmowi  oraz  nie  będzie  zakłócało  bezpieczeństwa
i porządku publicznego. 

Radna Grażyna Wójcik: jak było do tej pory, były imprezy i alkohol był sprzedawany?

Naczelnik WSSiG: w poprzednim zapisie ustawodawca określał miejsca, w których można
było spożywać alkohol (parki, place itp), teraz jest całkowity zakaz, z wyjątkiem możliwości
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wskazania  przez  radę  gminy  w  ramach  odstępstw terenów,  gdzie  ten  zakaz  nie
obowiązuje.  Gdyby  nie  było  takiej  możliwości  nigdzie  nie  można  by  było  spożywać
alkoholu w miejscach publicznych.

Radna Iwona Marczak: w uchwale wskazane są numery działek, czyli rozumiem, że nie
jest to teren całego np. Parku Wolności, jak mieszkaniec ma się zorientować gdzie jest
to miejsce, gdzie może spożywać alkohol?

Naczelnik  WSSiG:  to  jest  tylko  okazjonalnie,  my  nie  ograniczaliśmy,  zazwyczaj
są wydzielone strefy,  natomiast musieliśmy wskazać numer działki,  obręb, który wynika
z mapy, czyli to jest cały Park.

Głosowanie  w  sprawie  pozytywnego  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za  -  5,
przeciw- 0, wstrzymało się – 0. Jednomyślnie.

Ad. 6
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż
napojów  alkoholowych  oraz  zasad  usytuowania  miejsc  sprzedaży  i  podawania
napojów alkoholowych na terenie gminy Miasto Pabianice (zał. nr 7)

Naczelnik WSSiG omówiła projekt ww. uchwały.
W związku z  art.  1  pkt  1  ustawy z  dnia  10  stycznia  2018 r.  o  zmianie  ustawy

o wychowaniu  w  trzeźwości  i  przeciwdziałaniu  alkoholizmowi  oraz  ustawy
o bezpieczeństwie imprez masowych, który zmienił art. 12 ustawy z dnia 24 października
1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, rady gmin zostały
zobowiązane  m.in.  do  ustalenia  w  drodze  uchwały  maksymalnej  liczby  zezwoleń
na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie gminy. 

W  Pabianicach  obowiązuje  obecnie  w  tym  zakresie  uchwała  nr  XI/81/03
Rady Miejskiej  w  Pabianicach z  dnia  11  czerwca 2003 r.  w  sprawie:  określenia  liczby
punktów  sprzedaży  napojów  alkoholowych  (z  wyjątkiem  piwa)  przeznaczonych
do spożycia poza miejscem i  w miejscu sprzedaży oraz zasad usytuowania na terenie
miasta Pabianie miejsc sprzedaży i  podawania  napojów alkoholowych.  Zgodnie z  ww.
uchwałą  obowiązuje  limit  placówek  handlujących  napojami  o  zawartości  alkoholu
powyżej 4,5% (z wyjątkiem piwa) ustalony na poziomie 250 placówek. 

Należy  zwrócić  uwagę,  że  obecny  zapis  ujęty  w  ustawie  zmieniającej  ustawę
o wychowaniu w trzeźwości  i  przeciwdziałaniu alkoholizmowi  mówi  o  limicie  zezwoleń,
a nie jak dotąd limicie placówek oraz, że limitowaniu mają podlegać również zezwolenia
na  sprzedaż  napojów  alkoholowych  do  4,5%  oraz  piwo,  które  dotąd  były  wydawane
bez limitu. 

W  stosunku  do  obecnie  obowiązującego  limitu  placówek  proponowany  projekt
uchwały wprowadza niższe limity na poszczególne rodzaje zezwoleń na sprzedaż napojów
alkoholowych:

A- zawierających do 4,5% zawartości alkoholu oraz piwa – 240,
B- zawierających powyżej 4,5% do 18% zawartości alkoholu (z wyjątkiem piwa) –

200,
C- zawierających powyżej 18% zawartości alkoholu - 200. 
Zgodnie z art. 4 ustawy z dnia 10 stycznia 2018 r. dotychczasowe uchwały rad gmin

wydane na podstawie art. 12 ust. 1 i 2 zachowują ważność przez okres 6 miesięcy od dnia
wejścia w życie tej ustawy, tj. do 9 września 2018 r. W tym czasie gminy są zobowiązane
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do podjęcia  nowych  uchwał  na  podstawie  art.  12  ust.  1  i  3  ww.  ustawy w brzmieniu
obowiązującym od 9 marca 2018 r. Stąd w §2 przedłożonej uchwały określono również
zasady  usytuowania  na  terenie  Pabianie  miejsc  sprzedaży  i  podawania  napojów
alkoholowych. 

Przedłożony projekt  uchwały dostosowuje przepisy do obowiązującej  nowelizacji
ustawy  o  wychowaniu  w  trzeźwości  i  przeciwdziałaniu  alkoholizmowi,  zapewniając
jednocześnie  realizację  założeń  przyjętych  w  gminnym  programie  profilaktyki
i rozwiązywania problemów alkoholowych. 

Przewodnicząca Komisji: czy wpływa to na zawężenie ilości punktów?

Naczelnik  WSSiG:  tak,  ponieważ wcześniej  mieliśmy limit  250 punktów sprzedających
alkohol,  a  teraz  mamy wszystkich  zezwoleń  640.  My nie  przekroczyliśmy tego  limitu,
w tej chwili wszystkich punktów mamy 180.

Radna Iwona Marczak: co to znaczy w miejscu sprzedaży i poza miejscem sprzedaży?

Naczelnik  WSSiG:  „w  miejscu  sprzedaży”  to  jest  gastronomia,  pub,  bar  (spożywamy
na miejscu), „poza miejscem” to są wszystkie sklepy handlowe (kupujemy i spożywamy
np. w domu)

Głosowanie  w  sprawie  pozytywnego  zaopiniowania  projektu  ww.  uchwały:  za  -  5,
przeciw- 0, wstrzymało się – 0. Jednogłośnie.

Ad. 7
Sprawy różne

Spraw różnych nie zgłoszono.

Przewodnicząca Komisji podziękowała wszystkim za udział w posiedzeniu Komisji.

Na tym zakończono posiedzenie Komisji o godz. 9,00.

Nagranie cd - zał. 8

Protokołowała:                                                                Obradom przewodniczyła:

   Magdalena Witkowska                                                         Zofia Kriger-Kozłowska
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